
яяНа початку червня у
мальовничому Кам’янці-
Подільському, що на Хме-
льниччині, де розташо-
ваний НПП «Подільські 
Товтри», Атомпрофспіл-
кою України було організо-
вано навчальний семінар
«Правові аспекти роботи
профкомів у сучасних умо-
вах» для голів первинних
профспілкових організа-
цій національних природ-
них парків України.

Упродовж трьох днів
заступником Голови Атомп-
рофспілки Павлом Прудні-
ковим, юристом ЦК проф-
спілки Олександрою Кравчук
та головним бухгалтером 
ЦК профспілки В’ячеславом
Першиним було проведено
сім сесій семінару. Теми, які
розглядалися, були досить
актуальними, про це в інтер-
в’ю «Атомнику України» роз-
повіли самі семінаристи.
Вони також наголошували,
що дуже важливим момен-
том було не просто отри-
мання теоретичних знань,
відповідей на багаточисель-
ні запитання, а й практичні
завдання, обмін інформаці-
єю, спілкування.

Павло Прудніков розпо-
вів про мотивацію профспіл-
кового членства та важли-
вість інформаційної роботи.
Теми, запропоновані Олек-
сандрою Кравчук, були чи не

найоб’ємнішими. Це — «Тру-
довий договір: практичні пи-
тання його розірвання. Дис-
циплінарна відповідальність.
Розгляд трудових спорів».
«Зміна істотних умов праці:
підстави та правові наслідки
їх введення. Робочий час.
Виконання працівниками до-
даткових обов’язків». «Час
відпочинку. Нормативно-пра-
вове регулювання порядку
надання відпусток». «Зміни у
трудовому законодавстві.
Основні положення пенсійної
реформи». (За домовленіс-
тю з юристом ЦК «Атомник
України» планує висвітлити
ці теми на сторінках газе-

ти.— Ред.). В’ячеслав Пер-
шин акцентував увагу слухачів
на фінансовій роботі первин-
них профспілкових організа-
цій, оподаткуванні профс-
пілкових витрат.

Одним із важливих пи-
тань, яке хвилювало семіна-
ристів, і на яке дав вичерпну
відповідь заступник Голови

Атомпрофспілки, було укла-
дення Галузевої угоди з Мі-
ністерством екології та при-
родних ресурсів України,
якому підпорядковані націо-
нальні природні парки. Пав-
ло Прудніков, зокрема, на-
гадав, що на минулорічному
семінарі, який відбувся у
жовтні у Києві, було створе-
но робочу групу, до складу
якої увійшли фахівці Цент-
рального комітету Атомп-
рофспілки та представники
НПП. Склад цієї групи зат-
вердила Президія ЦК. Після
того, як у профільному мініс-
терстві відбулися усі необхід-
ні пертурбації, на звернення

Атомпрофспілки надійшов
лист, що Мінекології готове
розглянути питання з укла-
дення Галузевої угоди, для
цього буде створена анало-
гічна робоча група у міністер-
стві. Пропозиції від директо-
рів парків надходитимуть
саме туди, а від голів перви-
нок — у робочу групу Атом-
профспілки.

Після того, як закінчили-
ся напружені дні семінар-
ських занять, гостинні гос-
подарі з НПП «Подільські
Товтри» на чолі з головою
первинної профспілкової ор-
ганізації, членом ЦК Атом-
профспілки Олександрою
Кучинською запропонували
слухачам насичену культур-
но-пізнавальну програму —
екскурсію на катері по Дніс-
тру територією парку, де всі
мали змогу помилуватися
красою каньйонів Кам’я-
нецького Придністров’я. А
також ознайомилися з істо-
ричними пам’ятками уні-
кального Старого міста Ка-
м’янця-Подільського, яке в
Україні посідає третє місце
по історичним пам’яткам піс-
ля Києва та Львова. Власне,
розпочала цю цікаву розповідь
професор кафедри біології та
методики її викладання На-
ціонального університету (у
стінах якого відбувався се-
мінар), старший науковий
співробітник парку, член
первинної профспілкової
організації Людмила Любин-
ська. Вона зауважила, що із
200 вишів України Кам’я-
нець-Подільський, який має
майже столітню історію, по-
сідає 56-те місце за своєю
значимістю. А це для рай-

онного центру неабиякий
показник!

(Розповідь про НПП «По-
дільські Товтри» та про ро-
боту первинної профспілкової
організації буде надруковано
у «Атомнику України»).
(Закінчення на 2-й стор.)
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У сфері впливу Атомпрофспілки перебувають підприємства Міненерговугілля України, Мінприроди, Мінохорони здоров’я України тощо     http://www.atomprofspilka.info

ШКОЛА АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»: 
НОВІ ПРИЗНАЧЕННЯ

На прошлой неделе та-
кой семинар прошел на Ин-
гульськой шахте, в котором
приняли участие и предста-
вители Новоконстантинов-
ской шахты, а потом его
провели на Смолинской шах-
те. 

В семинаре приняли
участие заместитель Пред-
седателя Атомпрофсоюза
Павел Прудников, а также
тренеры — Юрий Буздуган
(бывший народный депутат
Украины) и Елена Скомо-
рощенко из Института со-
циального партнерства, а
также председатель проф-
кома ВостГОКа Борис Фи-
липпов.

Павел Прудников счита-
ет, что такие семинары дол-
жны стать постоянными и
решить несколько проблем,
стоящих как перед проф-
союзом, так и перед каждым
трудовым коллективом и от-
дельным работником пред-
приятий, входящих в Атом-
профсоюз: «В свое время
Федерация профсоюзов Ук-
раины имела в своих рядах
около 20 миллионов чело-
век. За эти годы числен-
ность членов профсоюзов
сократилась до 8 миллио-
нов. Такие же процессы
происходили и в Атомпро-
фсоюзе. У нас было больше
100 тысяч человек, теперь
— чуть меньше 90 тысяч.
Причины разные, но глав-
ное, что это ослабило как
сами профсоюзы, так и сни-
зило уровень социальной
защиты трудящихся. Мы
провели необходимые ис-
следования вместе с Инсти-
тутом социального партнер-
ства и пришли к выводу, что
сегодня единственной реа-
льной силой, способной за-

щитить интересы трудящих-
ся остаются профсоюзы.
Поэтому крайне необходи-
мо повышать значимость
роли профсоюзов в созна-
нии трудящихся, развеивать
негативные мифы, которые
кто-то сознательно инспи-
рирует, то есть повысить
роль профсоюзов в обще-
стве. Мы должны дать свой
ответ вызовам времени,
восстановить профсоюзную
систему ценностей, кото-
рую необходимо защищать.
Проект «Трудовая школа»
стартовал в Славутиче и
надо отметить, что семинар
прошел очень хорошо, слу-
шатели приняли активное
участие в его работе и уже
делают заявки на участие в
следующих этапах. 

Собственно говоря, это
не семинар профсоюзных
лидеров в его традицион-
ном понимании, тренеры
расширяют рамки инфор-
мационного поля о роли
профсоюзного движения в
глобальном контексте, в ис-
торической ретроспективе и
экономической действите-
льности, в поиске причин-
но-следственных связей на
всех уровнях социальной
структуры общества».

Сам семинар оказался
информационно насыщен-
ным, интересным и позна-
вательным. Председатель
профкома Ингульськой шах-
ты Анатолий Кулинка счи-
тает, что такой семинар на
сегодня является для шах-
теров едва ли не един-
ственной возможностью
получить информацию эко-
номического, социального
и исторического характе-
ра. 

Сергей ПОЛУЛЯХ 

«ТРУДОВА ШКОЛА»: НОВА ІДЕОЛОГІЯ 
ПРОФСПІЛКОВОГО НАВЧАННЯ

Призвание профсоюзов — 
объединять трудящихся 
с целью защиты их интересов

Профсоюзы всерьез занялись проблемой возвра-
щения роли и значения организации в защите интере-
сов трудящихся и повышения эффективности прово-
димых мероприятий. Для этой цели Атомпрофсоюз
Украины организовал систему учебных семинаров для
профсоюзных активистов предприятий отрасли —
«Трудовая школа».

13 червня міністр енергетики та вугільної про-
мисловості України Едуард Анатолійович Стави-
цький представив колективу ДП НАЕК «Енергоатом»
нового виконувача обов’язків президента Компанії
Микиту Ігоровича Константінова.

Едуард Ставицький під час урочистого представлення
зазначив, що Микита Константінов призначений в. о. пре-
зидента ДП НАЕК «Енергоатом» відповідно до розпоряд-
ження Кабінету Міністрів України №     393-р від 12 червня.
(Розпорядженням №    392-р від 12 червня Кабінет Міністрів
України звільнив Віссаріона Кіма з посади в.о. президен-
та «Энергоатома», яку він обіймав з серпня 2012 року).

Довідково. Микита Ігорович Константінов, 1966
року народження, закінчив Обнінський інститут атомної
енергетики за спеціальністю «Атомні електростанції і
установки» та економічне відділення Школи африкан-
ських та східних студій Лондонського університету. З
1994 року обіймав посаду експерта, старшого коорди-
натора програм з ядерної безпеки та науково-технічно-
го співробітництва представництва Європейської комісії
в Україні, з 2003-го — посаду керівника операцій ядер-
ного відділення Фонду Північного Виміру Європейського
банку реконструкції та розвитку. 

З кінця жовтня 2006 року по квітень 2008-го обіймав
посаду першого віце-президента ДП НАЕК «Енергоатом»
з економічної політики та корпоративного розвитку.

У березні 2010 року був призначений заступником
міністра палива та енергетики України. 

З травня 2011-го і до призначення в. о. президента
«Енергоатома» очолював департамент стратегічної
політики, інвестицій та ядерно-енергетичного комплек-
су Міністерства енергетики та вугільної промисловості.

НАВЧАННЯ — ОДНА ІЗ ГОЛОВНИХНАВЧАННЯ — ОДНА ІЗ ГОЛОВНИХ
ІНВЕСТИЦІЙ У ПРОФСПІЛЦІ ІНВЕСТИЦІЙ У ПРОФСПІЛЦІ 



13—14 червня 2013 року в Києві від-
булася перша міжнародна бізнес-кон-
ференція «ABC: Ukraine & Partners», в
якій взяли участь 3,5 тисячі осіб, які
представляли більш як 1,5 тисячі укра-
їнських і зарубіжних компаній. 

У рамках конференції відбулася па-
нельна дискусія «Паливо-енергетичний
комплекс України: перспективи розвитку
та модернізації».

Міністр енергетики та вугільної про-
мисловості України Едуард Ставицький,
який взяв участь у дискусії, підкреслив
особливу значущість діалогу та досягнутих
в ході форуму домовленостей. «Усі добре
розуміють ключову роль, яка належить па-
ливно-енергетичному комплексу, — зая-
вив глава Міненерговугілля.

Едуард Ставицький також зазначив,
що, враховуючи глобальні енергетичні
процеси, Україна має унікальне геополі-
тичне положення, достатні запаси вугілля
та складових ядерного палива, розвинену
інфраструктуру енергетики, високопрофе-
сійний науковий і кадровий потенціал. «З
метою забезпечення надійного функціону-
вання економіки, визначені амбітні цілі:
масштабний розвиток інфраструктури,
нарощування експортного потенціалу
енергетики України, збільшення генерую-
чих потужностей», — наголосив міністр. 

Після завершення робочої панелі ке-
рівник Міненерговугілля на брифінгу відпо-
вів, зокрема, на запитання кореспондента
«Атомника України» про певну дискриміна-
цію сучасного атомного сектору держави

на користь приватних компаній. «По-
перше, зазначив Едуард Ставицький,
атомна енергетика — це 50% на загал
електроенергетики у нашій державі, тому
ми найближчим часом зробимо все необ-
хідне для того, щоб підняти і відновити
ядерний потенціал країни. Зараз розпоча-
то будівництво заводу з фабрикації ядер-
ного палива на Кіровоградщині, тривають
перемовини з нашими російськими коле-
гами про будівництво 3-го і 4-го енергоб-
локів на Хмельницькій АЕС. Ведеться
інший діалог з нарощування потужностей
транзитного експорту електроенергії з
нашої держави в країни ЄС. Вважаю, що
всі ці складова вплинуть і на розвиток
атомної енергетики».

***
Президент Украины Виктор Яну-

кович своим указом №    317/2013 ввел в
действие решение Совета националь-
ной безопасности и обороны Украины
«Вопросы развития атомно-промыш-
ленного комплекса и создания ядерно-
топливного цикла в контексте гаранти-
рования энергетической безопасности
Украины».

Соответствующее секретное реше-
ние СНБО принял 5 июня 2013 года, со-
общила пресс-служба главы государ-
ства.

Цель создать практически замкнутый
ядерно-топливный цикл — от добычи
сырья до утилизации отработавшего топ-
лива была провозглашена в принятой в
2006 году и обновленной в 2011 году
«Энергетической стратегии Украины на
период до 2030 года».

Комплексная программа создания оте-
чественного ядерно-топливного цикла в
Украине предполагает решение пробле-
мы на долгосрочную перспективу путем
использования отечественного сырьевого,
производственного и научно-технического
потенциала для полного удовлетворения
собственных потребностей в ядерном топ-
ливе и выхода с высокотехнологичной про-
дукцией на мировые рынки. Для этого
запланировано поэтапное развитие и соз-
дание элементов отечественного ЯТЦ,
включая увеличение добычи и переработ-
ки уранового и циркониевого сырья, полу-
чение гексафторида урана, реконструкцию
и создание мощностей по производству
циркониевых сплавов и проката, на конеч-
ном этапе — и по изготовлению ТВС. Для
операции обогащения урана предусматри-
вается применение иностранных мощ-
ностей. Проблему с ОЯТ предполагается
решить за счет строительства на АЭС спе-
циальных сухих хранилищ.

Решение Совета национальной без-
опасности и обороны Украины «Вопросы
развития атомно-промышленного комп-
лекса…», текст которого засекречен, нап-
равлено на комплексное развитие атом-
но-промышленного комплекса страны,
прокомментировал секретарь Совета Анд-
рей Клюев, на которого возложен конт-
роль по выполнению указа. По его словам,
ядерная энергетика играет сегодня и
будет играть в перспективе ключевую роль
в энергообеспечении страны, а также рас-
сматривается как один из факторов для
обеспечения экономического роста госу-
дарства.

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Інтерв’ю зі слухачами
профспілкового семінару. 

Голова первинної проф-
спілкової організації, на-
чальник відділу еколо-
гічної освіти та туризму 
НПП «Хотинський» Ірина 
КОЗАЧОК:

— Я вже вдруге на семі-
нарі, який проводить Атом-
профспілка для профспілко-
вого активу національних
природних парків, із задово-
ленням їду на них, бо прово-
дяться вони досить змістовно,
на високому організаційному
рівні. Маю змогу отримати тут
чіткі і вичерпні відповіді на всі
запитання, які мене хвилю-
ють як голову первинки.
Парк наш молодий, засно-
ваний лише у вересні 2011
року, а у жовтні уже створили
профспілкову організацію.
Відразу уклали колективний
договір з адміністрацією, ра-
дилися з цього питання з
працівниками ЦК Атомпроф-
спілки, оперативно отриму-
вали необхідні консультації,
в основному, електронною
поштою. Отож і надалі хоті-
лося б, щоб питання колек-
тивного договору постійно
були у полі зору, висвітлю-
валися у подальших семіна-
рах.

Член профкому, на-
чальник відділу матері-

ально-технічного забез-
печення НПП «Вижниць-
кий» Василь КОЛОТИЛО:

— Я вперше на такому
семінарі, враження дуже
позитивні, навіть не споді-
вався, що його можна про-
водити на такому високому
організаційному рівні. По-
рівняти є з чим, адже неод-
норазово доводилося бува-
ти на аналогічних заходах за
попереднім місцем роботи.
Тут нам дали загальне уяв-
лення про роль профспілки,
мотивацію членства у ній.
Важливо, що проводилися
практичні заняття. Дуже ак-
туальними були правові пи-
тання і все, що стосується
профспілкових коштів. Ми
бюджетна установа і нема-
ловажним для нас є новий
кодекс про працю. З висту-
пу Олександри Кравчук ми
знаємо, що Атомпрофспілка
вносила свої пропозиції до
цього важливого документа,
але вони не були враховані.
Хотілося б побажати нашо-
му вищому профспілковому
органові оприлюднювати ці
пропозиції, адже це працює
на підвищення авторитету і
ролі Атомпрофспілки серед
спілчан.

Скарбник профспілко-
вої організації, провідний
фахівець з екологічної ос-
віти НПП «Подільські Товт-
ри» Олена ДЕМ’ЯНОВА: 

— Я скарбником у проф-
спілковій організації недав-
но, тому ці заняття дуже
корисні і важливі для мене.
Уперше на такому заході,
дуже багато почула цікавого
у бесіді з юристом, голов-
ним бухгалтером ЦК. Уваж-
но слухала про мотивацію
профспілкового членства і
дійшла висновку, що я один
із тих членів профспілки,
якого ще треба «домотиво-
вувати», бо не впевнена, що
сьогодні кожна первинка
може захистити працівника
у колективі. Хотілося б, щоб
нам більше розповідали про
наші права, про можливість

допомогти людям у питан-
нях соціального та правово-
го захисту.

Голова первинної проф-
спілкової організації, на-
чальник відділу екологічної
освіти НПП «Кременецькі
гори» Оксана ТИМОШЕНКО:

— На семінарі вдруге,
враження — найпозитивніші,
необхідність їх проведення —
очевидна. Більшість із нас тут
— із новостворених націо-
нальних природних парків,
отже, і профспілкових органі-
зацій, рідко хто має поперед-
ній досвід профроботи. Нав-
чання на таких семінарах
дозволяє нам, головам, спо-
кійніше спати, впевненіше по-
чуватися серед колег у вико-
нанні громадських доручень,
набувати досвіду у веденні
профспілкової роботи. Ми
можемо дати чітку, обґрунто-
вану інформацію про діяль-
ність профспілок загалом і
Атомпрофспілки зокрема. Чіт-
кіше усвідомлювати перспек-
тиви своєї роботи на май-
бутнє. Поспілкувавшись тут з
колегами, обмінявшись досві-
дом, краще розуміємо багато
речей, які прислужаться нам у
подальшій роботі.

Рівень фахівців, які прово-
дять семінари, керують нашим
спілкуванням, дуже високий.
Ми вчора обмінювалися вра-
женнями з колегами у нефор-
мальній обстановці і всі в
захопленні від рівня знань
юриста Олександри Кравчук,
від чудових організаторських
здібностей Павла Пруднікова.
Конструктивну, завжди чітко
виважену інформацію дає В’я-
чеслав Першин. Такого понят-
тя, як просто читання лекцій,
надання лише теоретичних
знань на семінарах Атом-
профспілки не існує, та й для
кожного з нас, мабуть, немає
такої потреби у цьому. Усі
хочуть живого спілкування,
обговорення конкретних си-
туацій. І ми це маємо! Кожен
відкриває для себе щось нове,
їде звідси з новим набутим
досвідом.

Голова первинної проф-
спілкової організації, на-
чальник відділу служби
державної охорони НПП
«Кармелюкові Поділля»
Сергій САНДУЛ:

— Ми на цей семінар
приїхали удвох з керівником
нашої організації Віталієм
Зленком. Він дуже допитли-
ва людина, добре володіє
усіма напрямами роботи
парку, але тут його, найпер-
ше, зацікавили юридичні пи-
тання, адже намагається
крокувати в ногу з законо-
давством. Наш парк було
створено у грудні 2011 року,
а через місяць — профспіл-
кову організацію. Ми удвох з
Віталієм Дмитровичем іні-
ціювали укладення колектив-
ного договору, співпрацює-
мо на засадах партнерства і
взаєморозуміння. Усе, почу-
те на семінарі, обов’язково

використовуватимемо у своїй
повсякденній     роботі.

Член профкому, про-
відний фахівець з кадрів

та діловод НПП «Біло-
бережжя Святослава» Те-
тяна ПШЕНАЙ:

— Я дуже задоволена, що
побувала на цьому семінарі,
дізналася про все, що знадо-
биться мені у роботі. Маю
тепер контактні телефони
профспілкових юристів і у
будь-який момент зможу
отримати від них консульта-
цію. У мене великий досвід
роботи, але не завжди буваю
упевнена у своїх діях, іноді
беруть сумніви. Профільне
міністерство ніяких роз’яс-
нень не дає, наші юристи —
також. А на семінарі все було
чітко і професійно, я з вели-
ким задоволенням побувала
б ще на аналогічних навчан-
нях. Їх потрібно проводити,
бо так, як Атомпрофспілка,
нас ніхто не навчить!

Людмила ГАП’ЮК,
фото автора
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ШКОЛА АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

НАВЧАННЯ — ОДНА ІЗ ГОЛОВНИХ ІНВЕСТИЦІЙ У ПРОФСПІЛЦІ НАВЧАННЯ — ОДНА ІЗ ГОЛОВНИХ ІНВЕСТИЦІЙ У ПРОФСПІЛЦІ 

ЯДЕРНО-ЕНЕРГЕТИЧНИЙ КОМПЛЕКС УКРАЇНИ — СКЛАДОВА НАЦІОНАЛЬНОЇ БЕЗПЕКИ ДЕРЖАВИ, ДОБРОБУТУ ЇЇ НАРОДУ



(Закінчення. 
Початок у №    23)

«СПОЧАТКУ Я НЕ ВІРИВ, 
ЩО СПІВАЧКА РУСЛАНА 

ПОГОДИТЬСЯ НА «СТРИПТИЗ»
— Олександре, вас Націо-

нальна спілка журналістів Ук-
раїни відзначила за реалізацію
проектів культурно-пізнаваль-
ного характеру. Які з них най-
більше запам’яталися?

— Коли працював кореспон-
дентом острозької районної га-
зети «Життя і слово», на початку
дев’яностих років випустив два
номери комерційних газет «Вся-
ка всячина» та «Всякі хитрощі».
їх реалізацію взяв на себе. Роз-
повсюджував в основному у по-
тягах. Це дало можливість не ті-
льки заробити певні кошти для
потреб сім’ї (тоді я вже був сту-
дентом факультету журналісти-
ки Київського держуніверситету
ім. Т.Г.Шевченка), а й краще піз-
нати людей. Торгівля і безпосе-
реднє спілкування у нестандарт-
ній обстановці — найкраща мож-
ливість набути досвіду.

Під час святкування 15-річчя
пуску першого енергоблока Хме-
льницької АЕС я організував за-
пуск п’ятнадцяти повітряних ку-
льок, наповнених гелієм. До
кожної кульки була прикріплена
листівка із знімком електростан-
ції з висоти пташиного польоту
та текстом послання україн-
ською і англійською мовами. Усі,
хто знайшов їх, від ХАЕС одер-
жали призи.

Спільно із працівниками Не-
тішинського міського краєзнав-
чого музею організував вистав-
ку «Світ захоплень працівників
Хмельницької АЕС», на якій було
представлено приватні колекції
двох десятків учасників — нуміз-
матів, боністів, філателістів, а
також добірки вітальних листі-
вок, пивних етикеток, туристич-
них та гральних карт, значків.
Торік у виставковій залі Неті-
шинського міського краєзнавчо-
го музею цікавим був показ
зразків «дембельських» фото-
альбомів. Але найбільше для
жителів міста енергетиків за-
пам’яталась демонстрація сце-
нічного костюма співачки Рус-
лани Лижичко, в якому вона зні-
малась у телекліпі на пісню
«Знаю я». Принаймні у газетах
з’явились такі заголовки: «Жур-
наліст «роздягнув» Руслану»,
«Олександр Шустерук роздяг-
нув Руслану» (молоді журналісти

вирішили інтригувати читача без
лапок).

— Якщо я не помиляюсь,
місто Нетішин і від нашої сто-
лиці відділяє більше трьох
сотень кілометрів. Як вам
удалося домовитись із пере-
можницею міжнародного пі-
сенного конкурсу «Євроба-
чення — 2004»?

— У Нетішинському краєз-
навчому музеї готувалась вистав-
ка колекції виробів зі старовинної
шкіри, яку передав Луцький істо-
рико-культурний заповідник. Тоді
й виникла ідея поєднати експона-
ти із демонстрацією гастрольно-
го шкіряного одягу естрадної
зірки. Для концертів Руслани
його виготовляє популярний ди-
зайнер Роксолана Богуцька.
Мою ідею підтримала директор
Нетішинського краєзнавчого му-
зею Оксана Кононюк. Коорди-
нати офіційного представника
відомої співачки підказали коле-
ги зі Львова. Потім розпочалися
переговори. Менеджери Рус-
лани запропонували підготувати
детальну інформацію про діяль-
ність музею, специфіку вистав-
ки. До запропонованого переліку
додав ще й лист із аргументами
на користь майбутньої експо-
зиції. Всі чекали повернення
Руслани із гастролей по євро-
пейських країнах. І треба ж було
такому статись: у листопаді 2005
року київський офіс відомої спі-
вачки зловмисники пограбу-
вали. Зникла вся оргтехніка, а
разом із нею й моя електрон-
на інформація. Довелося листи
дублювати. Спочатку я не ві-
рив, що Руслана погодиться на
«стриптиз». Але згодом пози-
тивна відповідь не забарилася.
Для виставки вона вирішила
передати шкіряний костюм, в
якому знімалась у відомому те-
лекліпі на пісню «Знаю я». 

Адміністрація і профком
Хмельницької АЕС посприяли у
виділенні автотранспорту. На
презентації виставки «Шкіряне
диво» відвідувачі з цікавістю
ознайомились із історією ство-
рення колекції. Вона, до речі,
цікава. У 80-х роках минулого
століття археологи у старій час-
тині Луцька знайшли залишки
майстерні шевця, а також 150
заготовок підготовленої для
виробництва шкіри, яка була за-
консервована і добре зберегла-
ся. Згодом скарбом заціка-
вились випускниця художнього

училища міста Косів Надія Жур
та учасниця виставок, фестива-
лів декоративно-прикладного
мистецтва в Україні та Польщі
художник-модельєр Наталя Гра-
динська. Вони зі старовинної
шкіри виготовили декілька де-
сятків унікальних виробів, що
передають дух минувшини, —
панно, стилізовані хоругви, при-
краси тощо. На виставці вони
вдало поєднались із витвором
Роксолани Богуцької. Музейні
працівники гастрольний одяг
Руслани «проілюстрували» пла-
катами та фотознімками. 

До речі, Руслана Лижичко
вперше взяла участь у виставко-
вій діяльності. Наприкінці де-
в’яностих років вона успішно
реалізувала масштабний проект
«Тур по замках України», який
привернув увагу громадськості
та урядовців до старовинних
замків України, які швидко руй-
нуються. Це, зокрема, посприя-
ло реставрації Золочівського
замку. Щодо шкіряного костю-
ма, то його треба було поверну-
ти власниці. Така нагода випала
під час презентації нового стиль-
проекту Руслани «Дика енергія.
Лана» у рамках проведення в
Києві європейського форуму фа-
нтастів «Єврокон — 2006». Там я
подякував Руслані за участь у
виставці та вручив сувеніри. А у
подарунок одержав роман відо-
мих українських фантастів Ма-
рини і Сергія Дяченків «Дика
енергія. Лана», в якому зазна-
чено, що цей презентаційний
примірник виготовлено у дні
«Єв-рокону — 2006» у Києві
накладом 52 примірники. Таке
видання, без сумніву, є рари-
тетним. 

«МУЗЕЇ ТАКОЖ МОЖУТЬ 
ПРОПАГУВАТИ ХОБІ»

— У своїй розповіді ви
часто згадуєте Нетішинський
міський краєзнавчий музей.
Практично, частина ваших
проектів реалізована за під-
тримки його працівників.
Складається враження, що
це не музей, а культурно-
мистецький центр. У біль-
шості людей уявлення про
такі заклади традиційне: ти-
ша, солідні жінки напівсонно
пильнують, щоб ніхто не за-
лишав відбитків пальців на
вітринах.

— У Нетішинському місько-
му краєзнавчому музеї, якому
виповнилося тільки шість років,

відвідувачі залишають не відбит-
ки пальців, а хороші відгуки про
цікаві та змістовні екскурсії, про
участь у презентаціях виставок,
культурно-мистецьких заходів.
Та й у двадцяти експозиційних
залах, які займають понад 1000
квадратних метрів, нудьгувати
не доведеться, бо можна за одну
годину оглядин ознайомитись із
народними промислами, етног-
рафією, археологією, зооло-
гією, ботанікою, мінералологі-
єю, нумізматикою, боністикою
та атомною енергетикою. Одна
відома науковець назвала цей
музей живим, це не формаль-
ний комплімент. Принаймні його
працівники постійно доводять,
що музеї також можуть пропагу-
вати хобі. Майже щороку в двох
виставкових залах відбуваються
персональні виставки художни-
ків, вишивальниць, фотографів,
творчі зустрічі із самодіяльними
поетами та літераторами. Тут не
цураються і колекціонерів. Тому
природно, що я знайшов під-
тримку в реалізації цікавих ку-
льтурно-мистецьких проектів.
Сподіваюся, що співпраця три-
ватиме й надалі».
«САЛО НАС НЕ РАЗ ВИРУЧАЛО» 

— Ви багато розповіли
про реалізацію власних про-
ектів. А які «чужі» запам’ята-
лись?

— Звичайно, ті, в яких брав
участь. Вони аж ніяк не можуть
бути чужими. Цікавим було вста-
новлення у Рівному в 2006 році
«Вишитого рекорду» — найбіль-
ша кількість людей у вишиван-
ках, які зібралися в одному місці.
Це треба було бачити: понад 
три тисячі учасників у вишитих
сорочках, блузах перетворили
центральний майдан обласного
центру на великий живий візеру-
нок. Цей рекорд, до речі, занесе-
но до Книги рекордів України.
Торік у Рівному було зафіксовано
ще одне досягнення: більше
двох тисяч людей одночасно
заспівали Гімн України. У Неті-
шині було організовано перший
Всеукраїнський симпозіум із
плетіння соломкою «Солом’яне
диво», у якому взяли участь по-
над  двадцять народних умільців
із багатьох областей. Приємні
спогади залишились від участі в
Першому чемпіонаті любителів
сала, що відбувся у жовтні 2006
року в Луцьку.

— І салом довелось пос-
макувати?

— Так. Це унікальний про-
дукт, та й медики радять не
цуратися сала. У Луцьку від нау-
ковців почув, що в ньому є віта-
мін А, багато мінералів і всі групи
жирних кислот. Лише олеїнової
кислоти, що становить основу
оливкової олії, — майже 60 від-
сотків. Ця кислота легко засво-
юється і бере участь у синтезі
жирів організму. Завдяки цьо-
му мембрани клітин не пропус-
кають усередину прибульців-віру-
сів. Сало не варто порівнювати із
вершковим маслом та іншими
тваринними жирами, бо в ньому
холестерину, який спричиняє
атеросклероз та ішемічну хворо-
бу серця, удвічі менше. Муд-
рими були наші прапрапрадіди,
коли на сінокіс чи в далеку доро-
гу брали шматок сала. Мені вже
набили оскомину жарти «кавеен-
щиків» та всяких «клабістів» про
сало й українців, а над салом не
треба сміятись, ним треба пи-
шатися. Принаймні організатор
двох фестивалів сала заслуже-
ний діяч мистецтв України автор
пісенних проектів «На хвилях
Світязя» Віталій Іваницький усе
робить для того, щоб слово
«сало» почали писати з великої
літери. До речі, на Першому чем-
піонаті любителів сала я виступив
із доповіддю «Використання про-
дуктів переробки сала під час
планово-попереджувальних ре-
монтів на Хмельницькій АЕС». За
це й диплом одержав.

— Невже й атомна енерге-
тика не обходиться без сала?

— У технологічних процесах
на Хмельницькій АЕС викорис-
товуються дорогі синтетичні
мастила. А під час ремонту дви-
гунів головних циркуляційних
насосів вони стають малоефек-
тивними. У стані спокою багато-
тонний ротор із великою силою
тисне на поверхню, до якої при-
лягає. При його прокручуванні
потрібне ідеальне ковзання, бо
від тертя металу можливі дефек-
ти. Тут стає в пригоді свинячий
жир (смалець). Для ремонту
зазвичай використовується його
більше десяти кілограмів. Спе-
ціалісти стверджують, що саме
смалець здатний забезпечити
змащування на молекулярному
рівні. Синтетика тут у програші.
Сало нас не раз виручало. 

«Я СЕБЕ ЖАРТОМА 
НАЗИВАЮ ТУРИСТОМ 

МІЖНАРОДНОГО ЗНАЧЕННЯ»
— Ви працюєте кореспон-

дентом газети, яку випускає
Хмельницька АЕС. Цікаво на
такому підприємстві?

— Принаймні щодня зустрі-
чаюсь із людьми, від яких за-

лежить безпечна експлуатація
ядерних установок. Це великі
інтелектуали. Серед них чимало
тих, хто не зациклився на фор-
мулах, точних розрахунках і має
багато захоплень та вподобань.
Є художники, фотографи, музи-
канти, шанувальники народного
мистецтва, туристи, рибалки.
Вистачає й колекціонерів. Із
такими людьми цікаво спілкува-
тись. Пригадую, коли виникла
ідея організувати виставку ко-
лекцій працівників електростан-
ції, почав переконувати власників
приватних зібрань, щоб брали в
ній участь. Зголосилося два де-
сятки. А ті, що сумнівалися, чи
варто виставляти свої колекції,
після відкриття виставки просто
шкодували, що відмовилися.
Переконаний: виставки є хоро-
шою пропагандою хобі.

— Олександре, ви меш-
каєте у Рівненській області, а
працюєте у Хмельницькій. Не
набрид такий «туризм»?

— Справжнім туристом я
відчув себе, коли реалізовува-
лась ідея проведення велопро-
бігу від Нетішина до Кузнецов-
ська (дистанція 250 кілометрів).
У цій акції взяли участь тридцять
учасників. Були екстремальні
ситуації та втома. Але людина
звикає до всього. Я себе жарто-
ма називаю туристом міжнарод-
ного значення. Крім кордонів
двох областей, долаю ще один
— історичний: за декілька кіло-
метрів біля Острога до 1939
року проходив польсько-радян-
ський. А до Нетішина зовсім
недалеко — десять кілометрів.
Енергетики щодня бачать золо-
чені бані Богоявленського собо-
ру на Замковій горі, а острожани
— корпуси електростанції.

— У цих міст різна істо-
рія...

— Нетішин — молоде, трохи
більше двох десятків років від
заснування, місто. А Острогу —
понад дев’ять століть. Я пишаю-
ся, що живу в місті, в якому було
видрукувано відому Острозьку
Біблію, засновано перший ви-
щий начальний заклад східного
слов'янства — славнозвісну
Острозьку академію, яка в 1994
році відновила свою діяльність і
стала Національним університе-
том. У Острога позитивна аура.
Вона спонукає цікавитись істо-
рією, любити рідну землю. Не
забуваю й свою малу батьків-
щину, де зробив перші кроки, —
велике й мальовниче село Оже-
нин, воно для мене найдорож-
че.

Вадим МАЦЮК, 
Олександр МАЛЯРЧУК
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ЗАХОПЛЕННЯ СПІЛЧАН

ПОВІДОМЛЕННЯ ДЛЯ ГРОМАДСЬКОСТІ

1. Цель и обоснование необходи-
мости планируемых работ

В настоящее время хранилище тран-
шейного типа №     30 полностью заполнено
и подлежит консервации. Для обеспече-
ния безопасного захоронения РАО рабо-
чим проектом консервации хранилища 
№  30 ПЗРО «Буряковка» предусмотрено
создание верхнего комбинированного
экрана, обеспечивающего изоляцию РАО
от атмосферных осадков.

2. Воздействия работ на население
и окружающую среду

Организационная структура, принятая
рабочим проектом, предполагает макси-
мальное использование существующей
инфраструктуры и наличного техническо-
го оснащения государственного специа-
лизированного предприятия «Управления
капитальным строительством зоны отчуж-
дения» (ГСП «УКСЗО»).

Влияние строительных работ может
быть охарактеризовано, как не представ-
ляющее угрозы для загрязнения окружаю-
щей природной среды и облучения персо-
нала.

В процессе планируемых работ не
ожидается превышения контрольных
уровней загрязнения объектов окружаю-
щей среды, установленых рабочим проек-
том.

Расчет объемной активности радио-
нуклидов в приземном слое воздуха,
показывает, что максимальные значения
концентрации достигаются на 5 м от
источника выброса и равны 5,9 Ю-3 г/м3.
Максимальные объемные активности в
приземном слое воздуха на порядок мень-
ше контрольных уровней радиоактивного
загрязнения воздуха 10-км зоны ЧАЭС.

3. Перечень предусмотренных ме-
роприятий, обеспечивающих радиаци-
онную безопасность работ

Исходя из цели планируемой деятель-
ности, направленной на стабилизацию
экологической обстановки в зоне отчуж-
дения, меры по консервации ПЗРО «Бу-
ряковка» можно полностью отнести к при-
родоохранным мероприятиям.

Для защиты окружающей среды и пер-
сонала при строительных работах по
закрытию хранилища предусмотрены сле-
дующие основные мероприятия:

— дезактивация оборудования, быто-
вых помещений и спецодежды;

— пылеподавление и пылезакрепле-
ние;

— организация оперативной связи с
персоналом;

— дозиметрический контроль;
— применение СИЗ и СИЗОД.
В штатном режиме на всех стадиях тех-

нологического процесса практически иск-
лючается непосредственный контакт пер-
сонала с радиоактивными веществами, а
также вредное воздействие на окружаю-
щую среду.

Проектом не предусматривается сброс
и выброс вредных веществ в окружающую
среду. Для защиты гидросферы и призем-
ной атмосферы проектом предусмотрено
проведение контроля загрязнения сточ-
ных вод и воздуха.

4. Обязательства эксплуатирую-
щей организации (Заказчика) по обес-
печению безопасности при проведе-
нии работ по консервации хранилища 
№    30 ПЗРО «Буряковка»

Эксплуатирующая организация — 
Государственное специализированное
предприятие «Централизованное пред-
приятие по обращению с радиоактивными
отходами» ГСП «ЦПОРО».

Заказчик рабочего проекта — Го-
сударственное специализированное пред-
приятие по управлению капитальным
строительством зоны отчуждения (ГСП
«УКСЗО»)

Организация обеспечит: 
безопасное проведение строительных

работ по консервации хранилища №   30 на
ПЗРО «Буряковка» в соответствии с дейст-
вующими в Украине нормативными и
законодательными документами, инструк-
циями, технологическим регламентом;

непревышение допустимых и проект-
ных уровней радиоэкологического воз-
действия на окружающую природную сре-
ду.

Заявление об экологических послед-
ствиях работ по консервации хранилища 
№   30 ПЗРО «Буряковка» подготовлено
генеральным проектировщиком: Госу-
дарственное специализированное пред-
приятие по управлению капитальным
строительством зоны отчуждения (ГСП
«УКСЗО»).

Опубликовано: www.ic-chernobyl.kiev.ua,
Начальник ПКО ГСП «УКСЗО» 

Т.С. КОНОНЕНКО
Заказчик проекта директор ГСП

«УКСЗО» М. М. ЮДЕНКО

ЗАЯВЛЕНИЕ
ОБ ЭКОЛОГИЧЕСКИХ ПОСЛЕДСТВИЯХ КОНСЕРВАЦИИ ХРАНИЛИЩА №30 НА ПЗРО «БУРЯКОВКА»

КОЛЕКЦІОНЕР РЕАЛІЗОВАНИХ ІДЕЙ



Нещодавно в м. Ялта
на конференції кращих
практик місцевого само-
врядування, що проходила
за результатами конкур-
су, проведеного в рамках
Програми Ради Європи
«Посилення інституційної
спроможності органів міс-
цевого самоврядування в
Україні», місто Славутич
було нагороджено дипло-
мами та відзнаками за
перше місце у номінації
«Досвід залучення інвес-
тицій і реалізації грантових
програм» та третє місце в
номінації «Підтримка міс-
цевого підприємництва».

Загалом на участь у кон-
курсі було подано 82 заявки.

Славутицька практика
щодо створення організацій-
но-економічного механізму
підтримки місцевого підпри-
ємництва є одним з найваж-
ливіших інструментів участі
людей в економічному житті
міста. Структури підтримки
та розвитку бізнесу, що на-
родилися у м. Славутичі: 

1997 рік — комунальне
підприємство «Агентство з
розвитку бізнесу», яке надає
29 видів консалтингових пос-
луг для підприємців міста.

1998 рік — Благодійний
фонд «Чорнобильська АЕС.
Славутич. Розвиток», як го-
ловний фінансовий меха-
нізм для пошуку і надання
фінансових ресурсів підпри-
ємцям. 

1999 рік — Бізнес-інку-
батор, який надає комплексну
допомогу підприємцям.

1999 рік — Міжнародний
центр розвитку бізнесу «Сла-
вутич — 21 століття», як орга-
нізаційно-економічний меха-
нізм розвитку та підтримки
підприємництва для надан-
ня повного комплексу пос-
луг для підприємців міста та
інвесторів.

1999 рік — комунальне
підприємство «Адміністра-
ція спеціальної економічної
зони «Славутич».

2002 рік — Славутиць-
кий міський фонд підтримки

підприємництва, який за-
безпечує реалізацію дер-
жавної політики у сфері під-
тримки малого підприєм-
ництва.

2002 рік — міська гро-
мадська організація «Лабо-
раторія малого бізнесу»,
діяльність якої сприяє про-
цесу диверсифікації економі-
ки шляхом залучення додат-
кових фінансових ресурсів у
сферу підприємництва.

Провідні українські та між-
народні експерти відзначали,
що Славутич продемонстру-
вав три найважливіші уроки.

Перший, головний,
урок: без зацікавленості та
підтримки міської влади не-
можливо ефективно впрова-
дити будь-який механізм
розвитку.

Другий урок: без ство-
рення на місцевому рівні
формули «Влада+Бізнес+
Громада» неможливо обра-
ти правильний шлях еконо-
мічного розвитку.

Третій урок: без ство-
рення та підтримки владою
інфраструктури розвитку
бізнесу неможливо швидко
та ефективно розвинути міс-
цеве підприємництво.

Зосередженість на роз-
витку економіки та створен-
ні нових робочих місць дала
змогу не просто врятувати
Славутич від занепаду, а й
вивела його за деякими по-
казниками на лідерські по-
зиції в Україні.

Упродовж 1996—2012
років на території Славутича
успішно реалізовано 40 про-
ектів соціально-економічно-
го розвитку міста, на які за-
лучено 16,01 млн. грн. У
рамках цих проектів запо-
чатковано понад десять но-
вих напрямів розвитку гро-
мади: підтримка бізнесу,
розвиток соціального під-
приємництва, впровадження
енергозбереження, рефор-
мування житлово-комуналь-
ного господарства.

Сьогодні місто є чи не
єдиним в Україні, в якому
спільними зусиллями влади
та громади створено комп-
лексну систему залучення
інвестицій.

З метою розповсюджен-
ня інформації про інновацій-
ні практики місцевого само-
врядування, зібрані в рамках
конкурсу Ради Європи у
2012 році, підготовлено збір-
ку «Добре врядування в міс-
тах України: програма Ради
Європи з обміну кращими
практиками». 

Двадцять сім найцікаві-
ших проектів, обраних екс-
пертами Ради Європи за
особливою методологією,
увійшли до цього видання, в
тому числі два славутицьких.

Однією з особливостей
конкурсу є те, що він дає
змогу громадам поширюва-
ти свій досвід і вчитися одна
в одної.

Людмила ЛЮБИВА

Багатофункціональну
машину-амфібію Truxor
придбало Шведське аген-
тство з розвитку міжна-
родної співпраці і урочис-
то передало її на баланс
Національного природно-
го парку «Прип’ять — Сто-
хід», первинна профспіл-
кова організація якого
входить до складу Атомп-
рофспілки.

У рамках спільного пуб-
лічного заходу «Українське
Полісся: діяти, щоб зберег-
ти» до села Заріка Любешів-
ського району Волинської
області завітали керівник
проекту Європейського Сою-
зу Юнона Віденіна, заступ-
ник міністра екології та при-
родних ресурсів України
Олександр Сушко, посадовці
з обласної та районної адмі-
ністрацій, іноземні гості.

Машина-амфібія ціною 
у 90 тис. євро розчищати-
ме водну рослинність річок
Прип’ять та Стохід, адже
вода виходить на заплави та
стоїть там до 6 місяців на
рік, створюючи проблеми 
як для місцевого населен-

ня, підтоплюючи села, так і 
для рослинного й тваринно-
го світу Полісся. Про це 
розповів інспектор з охо-
рони Національного парку
Василь Палик, який випро-
бовував Truxor під час захо-
ду. 

«Такі об’єкти як АЕС зав-
жди викликають насторогу,
тривогу і водночас зацікав-
леність, — розповіла в ін-
терв’ю Таїсія Броніславівна.

— Вважаю, що небезпечним
є все, що робить і залишає
після себе людина. Але як-
що людина знає свою спра-
ву досконально і працює

сумлінно, то результат пози-
тивний. Людський чинник у
будь-якому виробництві є
ключовим. На Южно-Ук-
раїнській АЕС мене, як еко-
лога, радує те, що тут зав-
жди чисто та охайно».

Після екскурсії на Таш-
лицьку ГАЕС, Олександрів-
ську ГЕС та повномасш-
табний тренажер третього
енергоблока молоді екологи
побували в інформаційному
центрі, де прослухали лек-
цію про ядерну безпеку
атомної станції.

Базовими дитячими оз-
доровчими таборами, де
щороку набираються сил і
здоров’я діти віком від 10 до
15 років, є ДОТ «Мандарин»,
«Какаду» та міжнародний
молодіжний центр «Ай-Кемп»
у Автономній Республіці Крим.

Наша профспілкова ор-
ганізація зупинилась на цих
дитячих оздоровчих закла-
дах винятково за результа-
тами позитивних відгуків
дітей та їхніх батьків за ми-
нулі роки.

Спільним рішенням ад-
міністрації і профкому ВП
«Рівненська АЕС» було зат-
верджено розмір часткової
оплати за путівки у ці дитячі
табори дітям членів Атом-
профспілки. Разом з тим
вирішено забезпечити без-
коштовними путівками най-
більш уразливі категорії ді-
тей працівників ВП РАЕС

Атомпрофспілки: дітей-інва-
лідів, сиріт, напівсиріт, ді-
тей, матері яких мають ста-
тус одинокої, з багатодітних
сімей (до 5 дітей — одна
путівка безкоштовно, більше
5 дітей — дві путівки).

3 червня у перші заїзди
до таборів вирушили 89
дітей. Упродовж 17 днів во-
ни будуть насолоджуватися
чудовою природою Криму,
купатися у морі, засмагати
на одних із кращих пляжів,
які розташовані за 50 метрів
від корпусів. Територія пля-
жів огороджена, обладнана
тіньовими наметами, шез-
лонгами, роздягальнями,
парасольками від сонця.
Діти проживатимуть у ком-
фортабельних 4- та 6-місних
номерах зі зручностями, от-
римуватимуть 5-разове хар-
чування. Досвідчений кад-
ровий персонал таборів —

вожаті, вихователі, керівни-
ки гуртків, спортивних сек-
цій, клубів і студій створять
для юних атмосферу твор-
чості й розвитку.

Скажімо, у ММЦ «Ай-
Кемп» працюють студії «Ідеа-
льна лінія» для дівчаток,
«Егоїст» для хлопчиків, «Клуб
сучасного танцю», «Студія
діджеїв». У ДОТ «Какаду» —
«Студія біокераміки», «Су-
венірник», «Клуб журналіс-
тики». У «Мандарині» —
«Театральна студія», «Ра-
діоефір», «English-club» та
багато інших, кожному за
уподобанням.

Професійна охорона, ря-
тувальна та медична служби
забезпечують громадський
порядок і охорону життєді-
яльності дітей.

Слід зазначити, що це не
єдині місця, де можуть оздо-
ровлюватися сьогодні діти
працівників нашого підпри-
ємства, членів Атомпроф-
спілки. Відповідно до спіль-
ного рішення адміністрації
та профкому РАЕС разом з
батьками вони можуть отри-
мувати й санаторно-курорт-
не лікування та оздоровлення
в пансіонатах, базах відпочин-

ку «Затока», «Меліоратор».
Оплата для дітей становить
10% від вартості путівки,
дітям-студентам до 23 років
— 10% вартості путівки +
ПДФО.

Щиро бажаю всім дітям
приємного активного відпо-
чинку і незабутніх вражень.

Іван МЕЛЬНИК, голова
профкому ВП РАЕС

Довідково. Згідно зі спі-
льним рішенням адміністра-
ції та профспілкового комі-
тету ВП «Рівненська АЕС» 
№    73 від 23.05.2013 р. роз-
мір часткової оплати за пу-
тівки, які видаються профспіл-
ковим комітетом, придбаних

за кошти профбюджету (ба-
зи відпочинку «Меліоратор»,
«Затока») становить:

• працівникам ВП РАЕС
— членам Атомпрофспіл-
ки, непрацюючим пенсіоне-
рам, колишнім працівникам
РАЕС — членам Атомпрофс-
пілки — 20% вартості путів-
ки;

• другому члену сім’ї
(чоловік, дружина — не член
Атомпрофспілки) працівни-
ка ВП РАЕС, члена Атом-
профспілки, непрацюючому
пенсіонеру — члену Атом-
профспілки за умови спіль-
ного відпочинку — 35% вар-
тості путівки + ПДФО;

• другому члену сім’ї
(чоловік, дружина — член
Атомпрофспілки) працівника
ВП РАЕС, члена Атомпроф-
спілки за умови спільного
відпочинку — 25% вартості
путівки;

• надавати безкоштовно
путівки/курсівки у санато-
рій-профілакторій ВП РАЕС
непрацюючим пенсіонерам
— колишнім працівникам
РАЕС, членам Атомпроф-
спілки;

• екскурсії вихідного дня
для колективного відпочин-
ку працівників ВП РАЕС, чле-
нів Атомпрофспілки — 50%
вартості путівки.
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ОЗДОРОВЧИЙ СЕЗОН: ПРОФСПІЛКОВА ЕФЕКТИВНІСТЬ

Голова профкому ВП РАЕС Іван МЕЛЬНИК: 

Велика літня перерва у школярів — це період їхньо-
го фізичного та морального загартування, активного
відпочинку, пора яскравих вражень, духовного збага-
чення, пізнання світу й себе в ньому. Бачити своїх дітей
здоровими і щасливими — природне бажання батьків.
Серед пріоритетних завдань профспілки РАЕС оздо-
ровлення дітей працівників станції посідає чільне
місце. Під посиленим контролем знаходиться саме
якість відпочинку.

«Якість літнього відпочинку дітей —
під посиленим контролем»

АТОМРОФСПІЛКА БАГАТОГАЛУЗЕВА

ВІДКРИТІСТЬ  АТОМНОГО ДОВКІЛЛЯ

Юні екологи на ЮУАЕС
6 червня Южно-Український енергокомплекс відві-

дали учасники VII Всеукраїнського польового збору
команд юних екологів. У складі делегації були школярі,
керівники екологічних гуртків та центрів, педагоги з 12
міст і 13 областей України. Очолила її директор
Миколаївського обласного еколого-натуралістичного
центру учнівської молоді Таїсія Троїцька. 

Машина-амфібія для 
НПП «Прип’ять— Стохід»

АТОМНЕ МІСТО — ВІДКРИТІСТЬ ДЛЯ ІНВЕСТОРІВ

Славутич серед кращих практик
місцевого самоврядування


